

DOI: 10.18572/2072-4314-2022-2-13-17

Некоторые размышления о законопроекте «Об общих принципах организации местного самоуправления в единой системе публичной власти»

Осипенко Дарья Александровна, студент Санкт-Петербургского государственного университета (СПбГУ)
osipenkodaria010121@gmail.com

В статье приводится обзор законопроекта № 40361-8 «Об общих принципах организации местного самоуправления в единой системе публичной власти», который планируется к принятию вместо Федерального закона от 6 октября 2003 г. № 131-ФЗ «Об общих принципах организации местного самоуправления в России». Рассматриваются результаты конституционной реформы 2020 г. в части введения института единой системы публичной власти как совокупности органов государственной власти и органов местного самоуправления. В статье указываются основополагающие, по мнению автора, предлагаемые законопроектом обновления, в частности переход на одноуровневую систему организации местного самоуправления, определения предметов ведения и полномочий местного самоуправления.

Ключевые слова: реформа местного самоуправления, система публичной власти, Конституция РФ, вопросы местного значения, полномочия, компетенция, одноуровневая система, муниципальные образования, глава муниципально-го образования, ответственность.

Some Reflections over the Bill On General Principles of the Organization of Local Self-Government in the Unified Public Government System

Darya A. Osipenko, Student of the Saint Petersburg State University (SPbSU)

In the article there is an overview of the draft law № 40361-8 “On general principles of organization of local self-government in the unified system of public authority” which is planned to be adopted instead of the Federal law № 131 from 06.10.2003 “On general principles of organization of local self-government in Russia”. The results of the constitutional reform of 2020 in the part of introduction of the institute of the united system of public authorities as a set of bodies of state power and bodies of local self-government are considered. The article points out the fundamental, in the author’s opinion, updates proposed by the draft law, in particular the transition to a one-tier system of organization of local self-government, the definition of the competence and powers of local government and others.

Keywords: local government reform, system of public authority, Constitution of the Russian Federation, issues of local significance, authority, competence, one-level system, municipalities, head of municipal entity, responsibility.